
Svar på Juha Suoniemis och Juha Järäs samt 22 andra ledamöters motion om att 
fullmäktigemötena också ska visas på YouTube
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Juha Suoniemi och Juha Järä samt 22 andra ledamöter lämnade in följande fullmäktigemotion i enlighet 
med fullmäktiges arbetsordning: 

”En chockerande liten andel människor följer Vanda stadsfullmäktiges möten i direkt sändning eller som 
inspelade versioner. Vi har bett om att få se analys över Vantaa‐lives tittarstatistik.
Till exempel har fullmäktigemötet i mars bara setts 66 gånger, medan mötet i april setts 82 gånger.
Det här kan delvis bero på att mötena inte är lättillgängliga för alla. Få kan eller orkar gräva fram det 
tröga och okända Vantaa‐live. Dessutom har det funnits för många problem med kvaliteten: det har 
tagit upp till flera dagar innan inspelningarna varit tillgängliga, talarnas namn har varit felaktiga och 
sändningarna har haft dålig mottagning.
Det senaste spårvägsmötet, som kanske var fullmäktigeperiodens mest väntade möte, följdes av 14 
personer från början till slut.
Sändningen sågs sammanlagt 213 gånger. Som en jämförelse kan nämnas att mötet, där Tammerfors 
beslutade om sin spårväg har hittills setts 73 000 gånger på YouTube.
I detta sammanhang är det också värt att nämna statistiken för de senaste fullmäktigemötena i tre 
jämförelsestäder som använder YouTube: Björneborg (12.6.) 237 visningar, Esbo (12.6) 492 visningar 
och Uleåborg (22.5) 949 visningar.

Vi som undertecknat motionen föreslår att Vantaa‐lives alla direkta sändningar och inspelningar också 
överförs till YouTube för påseende. Detta kostar teknikmässigt ingenting och underlättar sökbarheten, 
vilket förhoppningsvis ökar kommuninvånarnas intresse för stadens beslutsfattande och därigenom ökar 
valdeltagandet.”

Stadsfullmäktige 19.6.2023 § 26 

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning. 

Bilaga:
– Juha Suoniemis och Juha Järäs samt 22 andra ledamöters undertecknade motion om att 

fullmäktigemötena också ska visas på YouTube 

_____

Verksamhetsområdet för stadens strategi och ledning konstaterar följande i sitt svar:

Antalet visningar av Vandas fullmäktigemöten har varierat stort under våren 2023. Spårvagnsmötet i 
maj hade redan i direktsändning 5060 visningar och mötet i juni där en ny stadsdirektör valdes hade 
närmare 900 visningar i direktsändning. Dessutom uppgår antalet visningar av inspelningarna av 
fullmäktigemötet i maj hittills till närmare 400. 



 
Tidigare under våren var antalet visningar mindre och som minst i mars då antalet tills vidare bara var 
cirka hundra. I en del inspelningar har det förekommit tekniska problem. Qbrick utreder problemen med 
de automatiserade inspelningarna och sparar sändningarna manuellt tills felet med säkerhet har 
åtgärdats.  
 
Kvalitetsproblemen som upptäckts i direktsändningarna har till stor del berott på det faktum att ett nytt 
styrningssystem införts och att man varit tvungen att lära sig systemets goda och dåliga egenskaper. 
 
Sändningarna flyttades från vantaankanava.fi till vantaa.fi på våren 2023. Marknadsföringen av 
direktsändningarna från fullmäktigemötena och fullmäktiges informationsmöten effektiveras nu med 
hjälp av en ny sändningsplats dvs. stadens huvudwebbplats. Webbplatsen har nu ett alarm som 
signalerar när direktsändningen pågår. Sändningen kan marknadsföras med hjälp av alarmet på hela 
webbplatsen några dagar före sändningen. De kommande sändningarna och aktuella inspelade 
sändningar får också en ny plats på ingångssidan som är synligare än tidigare. Marknadsföringen görs 
också på sociala medier och länkarna till sändningarna delas också i mötesmeddelandena. 
 
Vad gäller andra städer konstaterar man att det på flera år inte har publicerats några fullmäktiges 
mötesinspelningar på Tammerfors stads YouTube‐kanal. Inom Tammerfors webbkommunikation 
beslutade man redan tidigare att det inte är värt att publicera sändningar på YouTube i relation till den 
tid som används och antalet visningar. 
 
Helsingfors fullmäktiges sändningar publiceras på den egna Helsingforskanalen, inte på YouTube. De har 
haft samma motiveringar som Vanda stad: möjlighet att själv hålla full kontroll över plattformen: reklam, 
föreslagna videor, användargränssnitt, arkiv osv. Dessutom är portalen vantaa.fi en viktig egen media för 
staden där antalet visningar är över fyra miljoner varje år. Antalet besökare på webbplatsen stiger i år till 
mer än cirka en miljon enskilda besökare. 
 
Med tanke på synligheten är det vanligtvis bäst att styra trafiken till en hemmabas, men i slutet av år 
2023 går det att testa samtidig streamning av fullmäktigesändningarna till Qbrick och YouTube. I detta 
sammanhang klarnar det hur mycket extra manuellt arbete som behövs göras på YouTube. Av 
datasäkerhetsskäl kan man vanligtvis inte ge externa aktörer lösenord till organisationens 
YouTube/Google‐ användarnamn. 
 
En betydande ökning i antalet besökare kommer inte av sig själv, inte ens på YouTube. Utgångspunkten 
är att kanalen inte ger företräde åt innehåll som kommer från företag eller organisationer i syfte att få 
dem att använda reklampengar. Avgiftsbelagd reklam kan testas efter behov. 
 
Om resultaten är uppmuntrande, det vill säga om resultaten motsvarar insatserna, kan man fortsätta 
med de parallella sändningarna på YouTube också år 2024.

Stadsstyrelsen 18.9.2023 § 30

Stadsdirektörens förslag:
Stadsstyrelsen beslutar att 
a) ge Juha Suoniemi och Juha Järä samt 22 andra ledamöter som undertecknat motionen 

stadsstyrelsen svar i enlighet med verksamhetsområdet, och 
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom



Beslut:
Förslaget godkändes.

_____

Stadsfullmäktige 9.10.2023 § 13

Stadsstyrelsens förslag: 
Stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.

Det antecknades att ledamöterna Juha Järä, Juha Suoniemi, Eeva Tikkanen, Pirjo Luokkala och ersättaren 
Antti Suni lämnade in följande protokollsuttalande i ärendet.

”Vanda stads avsikter att använda och testa YouTube i sin kommunikation som svar på 
fullmäktigemotionen är en bra sak. Vi som undertecknat motionen föreslår att stadens information ska 
undersöka god och framgångsrik YouTube‐praxis i de städer där man på ett lyckat och effektivt sätt 
utnyttjar YouTubes möjligheter när det gäller både direktsändningar och inspelade sändningar.  Det 
gäller också bland annat videor som visar hela föredragningslistan och också punkt för punkt när man 
går vidare på föredragningslistan till nästa ärende som ska behandlas. Exempelstäder från större 
kommuner är bl.a. Uleåborg och Esbo. Dessutom används YouTube föredömligt i flera mindre 
kommuner, t.ex. i Borgnäs: 
  
(3) Borgnäs kommunfullmäktigemöte – 19.6.2023 klo 18.30 ‐ YouTube 
  
Vi önskar också genom detta protokollsuttalande att de utvecklingsresultat och lösningar som nåtts i 
denna ärendehelhet presenteras för stadsfullmäktige vid något fullmäktiges informationsmöte under år 
2024, helst redan våren 2024”. 

Bilaga: 
– Juha Suoniemis och Juha Järäs samt 22 andra ledamöters undertecknade motion om att 

fullmäktigemötena också ska visas på YouTube

Anvisningar för sökande av ändring: 2.1 Besvärsförbud 

Närmare information: Mari Kalmari, informationsdirektör, fornamn.efternamn[at]vantaa.fi

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https://www.youtube.com/watch?v=jv2owqBgukI&data=05%7C01%7Cjuha.suoniemi@vantaa.fi%7Cb8806d19b6a14e458b8208dbc8dc3669%7Cdad5d62c98304db09c1589befcc5cf3e%7C0%7C0%7C638324620375271222%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0=%7C3000%7C%7C%7C&sdata=KXVODgqMF1v181xQ7gpHw3dRyakLCsubY9JwxcqexWw=&reserved=0

